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Flinke deuk in pakje boter
 
‘We slaan wel een deuk in een pakje 
boter, maar het pakje blijkt veel groter 
dan gedacht’, aldus recherchechef Rienk 
de Groot. Hij geeft daarmee een perfecte 
samenvatting van de stand van zaken. 
En van de bijdrage van de Taskforce. 
Veel nadrukkelijker dan een paar jaar 
geleden is de omvang van de 
ondermijnende criminaliteit in Brabant 
(en andere provincies) duidelijk 
geworden. 
 
Inspanningen van de Taskforce hebben 
daar een belangrijke rol in gespeeld, 
evenals de ondermijningsbeelden van het 
RIEC. Dat in de aanpak van ondermijning 
een belangrijke rol voor gemeenten is 
weggelegd, is inmiddels onomstreden; dat 
was een paar jaar geleden bepaald niet het 
geval.  
Steeds duidelijker is geworden wat 
gemeenten kunnen doen. Bovendien is dat  

 
geen solo-traject: je doet het samen met 
anderen, andere gemeenten, maar ook 
politie, OM, Belastingdienst en nog wat 
organisaties. Die samenwerking is mooi, 
wordt ook snel met de mond beleden, 
maar is niet makkelijk in concreet 
handelen om te zetten. Ook daar zijn de 
afgelopen  jaren stevige stappen gezet en 
ook daar heeft de Taskforce een 
belangrijke rol in gespeeld. 
 
Verontrust 
Merken de criminelen er iets van? 
Dat is lastig vast te stellen, maar er zijn 
bemoedigende signalen. De prijs van 
hennepstekken die omhoog is gegaan. De 
berichten uit andere delen van het land en 
het buitenland dat men daar meer last 
begint te krijgen van ondermijnende 
criminaliteit. De conflicten in de criminele 
wereld zelf, die samen kunnen hangen met 
externe druk van instanties. De politieactie  

 
van begin april, die de criminele wereld op 
zijn minst verontrust zal hebben.  
 
Aanjager 
Of het allemaal genoeg is weten we niet. 
Zoals gezegd, het is wel een deuk in een 
pakje boter, maar het pakje is zo groot. 
Het is daarom ook begrijpelijk dat er 
stemmen opgaan om het werk van de 
Taskforce op een of andere manier te 
continueren. 
Zonder de druk van een externe aanjager – 
gekoppeld aan bestuurlijke macht – is het 
lastig om brede samenwerking overeind te 
houden.   

 
Pieter Tops  
Hoogleraar Bestuurskunde, 
Universiteit van Tilburg 
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Tilburg - Dat de illegale economie van 
wiet en pillen omvangrijk is, vermoedde 
recherchebaas Rienk de Groot al wel. 
Toch schrok hij: ‘We wisten dat we een 
flinke deuk sloegen. Niet dat het pak 
boter zó groot was.’ 
 
De drugsmisdaad is in Brabant nog ‘dieper en 
massaler geworteld’ dan tot voor kort bekend 
was. Politie en justitie boeken flinke successen 
in de strijd tegen die criminaliteit. Maar 
overheidsdiensten zullen ‘langjarig en intensief 
moeten blijven investeren om de ondermijning 
terug te dringen’. Bovendien is daarbij de hulp 
van burgers  meer dan ooit  
nodig. Dat is de overtuiging 
van de politie Zeeland- 
West-Brabant en andere  
betrokken overheden. 
Recherchechef Rienk de 
Groot van de eenheid zegt  
dat zijn dienst de laatste 
jaren veel beter zicht heeft  
gekregen op de ware  
omvang en aard van de mis- 
daadproblematiek in de  
regio: „We zijn ervan  
geschrokken.” De ongekend  
grote drugsactie die de politie  
maandag in Zuid-Nederland hield, lijkt 
illustratief voor het door De Groot geschetste, 
omvangrijke misdaadbeeld: vele tientallen 
aanhoudingen en huiszoekingen en de inzet 
van 1.500 opsporingsambtenaren. 
 
Flinke deuk  
Al die onderzoeken leveren de recherchebaas 
een schat aan nieuwe informatie op. „We doen 
in hoog tempo interventies, rollen aan de 
lopende band hennepkwekerijen en 
-stekkerijen en drugslabs op. Daarbij stuiten 
we steeds op nieuwe lijnen, gezichten en 
groeperingen. We wisten dat we een flinke 
deuk sloegen, maar niet dat het pak boter zo 
groot was.” De Groot zegt de exacte omvang 
van het Brabantse misdaadprobleem niet te 
kunnen geven. „Ik kan niet zeggen: we hebben  
hier duizend boeven meer dan in Noord- 
 
 
 

 
 
 

Nederland. Maar zowat de helft van alle 
hennepkwekerijen die in Nederland wordt 
opgerold, zit in het Zuiden. Dat zegt wel wat.” 
 
Ondermijnend 
Hennep is en blijft volgens de politiechef 
sowieso een van de grootste aanjagers van de 
ondermijnende criminaliteit. „Anders dan 
bijvoorbeeld bij cocaïne, speelt het hele proces 
zich hier af: van stekje tot kwekerij, oogsten, 
drogen en exporteren. De drempel om in te 
stappen is heel laag: alle middelen zijn voor 
iedereen te koop. Sommige delen van de 
bevolking zien hennepteelt bovendien als een  

geaccepteerde vorm van 
huisnijverheid. Zo begint 
het, maar je zit dan wel 
meteen in de georgani-
seerde criminaliteit vol 
moord- en doodslag.” De 
overheden werken volgens 
De Groot tegenwoordig 
goed samen tegen de 
(drugs)misdaad. „De 
speciale Taskforce die nu in 
Brabant werkt, werpt zijn 
vruchten af. En via het 
Regionaal Informatie en 
Expertise Centrum wisselen 

opsporingsdiensten, gemeenten en andere 
besturen tegenwoordig  informatie uit om 
bedrijven en personen die worden verdacht 
van ondermijning te stoppen.” 
 

Oproep 
Ondanks deze succesvolle samenwerking is de 
politiechef ervan overtuigd dat de overheid 
de strijd tegen de diep verankerde Brabantse 
misdaad uiteindelijk niet alleen aankan. Hij 
roept op tot ‘maatschappelijk verzet’: 
„Burgers, ouders, scholen, clubs, kerken en 
families moeten ingrijpen en maatschappelijke 
barrières opwerken tegen de oprukkende 
misdaad. Criminaliteit is in hoge mate een 
kwestie van omgeving en opvoeden. Mensen 
en bedrijven moeten normafwijkend gedrag 
niet tolereren en niet wegkijken. 
 
(Bron: Brabants Dagblad 6-4-16) 

 
 
 

 
 
 

Nog dieper geworteld in 
Brabant dan gedacht 
 

Achter 
gezellige joint 
schuilt enorme 
misdaad 
 

Tilburg - „We beginnen nu pas echt te 
merken hoe groot de problemen rond 
drugscriminaliteit in Zuid-Nederland zijn. 
Veel wetenschappers hebben in de jaren ’70 
en ’80 bewust weggekeken. Maar achter die 
gezellige joint en dat onschuldige pilletje 
schuilt een enorme misdaadwereld. Dat was 
lange tijd een ongemakkelijke waarheid.” 
 

Hoogleraar bestuurskunde Pieter Tops van de 
Universiteit van Tilburg constateert dat 
‘jarenlang onderschat is’ hoe zeer criminaliteit 
verankerd is geraakt in met name het 
Brabantse land. Hij onderschrijft de conclusies 
daarover van recherchechef Rienk de Groot. 
 

Vrije samenleving 
Om beter te kunnen begrijpen hoe het zo ver 
heeft kunnen komen, werkt de hoogleraar 
bestuurskunde aan een boek over de 
geschiedenis van de criminaliteit in de 
provincie. Hij doet dat met het oog op de 
steeds grotere rol die lokaal en provinciaal 
bestuur spelen bij de zogeheten integrale 
aanpak van (drugs)misdaad. „Bij een vrije 
samenleving hoort een zekere mate van 
criminaliteit. Het goede heeft in zeker zin het 
kwade nodig om zich te kunnen markeren. 
Maar hier is het enorm uit de hand gelopen.” 
 

Vervolg op pagina 3 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

De integrale overheidsaanpak in Brabant en Zeeland van de criminele industrie was ook de afgelopen maanden duidelijk zichtbaar. 
Er waren veel acties die ook weer de nodige publiciteit kregen. Reden ook voor verschillende media om een beeld te schetsen van hoe 
de zaken er nu bij staan. In dat licht verschenen er in de Brabantse media verschillende achtergrondartikelen, waarin politiechefs 
Henrie Jozee en Rienk de Groot, burgemeester Peter Noordanus en wetenschapper Pieter Tops, om reactie werd gevraagd op de 
aanpak en het effect dat daarmee wordt bereikt. Op pagina 2 en 3 een bloemlezing uit die publicaties: 
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Misdaad-journalist Peter R. de Vries zei dat hij 
gemengde gevoelens’ had over de drugsactie 
die op 4 april is uitgevoerd in Brabant. 
Vijftienhonderd man van politie en justitie in 
touw, 124 invallen, 55 man opgepakt. Prachtig, 
schamperde De Vries. „Maar hoeveel van die 
55 zitten er over een maand nog vast? Wat is 
nou uiteindelijk het rendement van zo’n grote 
actie?” Henrie Jozee, hoofd van de regionale 
recherche in Oost-Brabant, heeft helemáál 
geen last van gemengde gevoelens. Hij is 
honderd procent tevreden over het verloop en 
de opbrengst van de operatie-Trefpunt. 
 
Klassieke opvatting 
Het getuigt van een klassieke, ouderwetse 
opvatting van misdaadbestrijding om je zo te 
fixeren op dat éne aspect, vindt Jozee. De 
drugscriminaliteit in Brabant heeft zich zo diep 
in de samenleving ingevreten dat je méér 
wapens uit de kast moet halen dan alleen het 
strafrecht. 
 

Juist daarom is Jozee overtuigd aanhanger van 
het idee dat de overheidsinstanties zich 
moeten organiseren in de strijd tegen de 
drugsmaffia. De politie. Justitie. De 
gemeenten. De FIOD. „Als we goed samen 
blijven werken, geloof ik dat we op enig 
moment kunnen zeggen dat het probleem 
weer beheersbaar is. Nu zien we dat de 
vermenging van de bovenwereld en de 
onderwereld toch problematische vormen 
heeft aangenomen. Dat moet stoppen.” 
 
Korte klap en lange adem 
Het mooie van deze operatie was, zegt Jozee, 
dat het een combinatie was van de ‘ korte klap-
pen’ en de lange adem. “Het meeste 
recherchewerk is al gedaan”, zegt hij in 
antwoord op de vraag of de recherche niet 
overvraagd wordt nu er zo veel nieuwe 
informatie in beslag is genomen. „Daarom 
hoeft het niet ten koste te gaan van andere 
zaken.” 
 

Sleutelfiguren 
De Tilburgse burgemeester Peter Noordanus, 
voorzitter van de Taskforce liet maandag 
noteren dat het nu afgelopen moet zijn met de 
kritiek dat ‘alleen de kleine vissen worden 
gepakt’. „Er zijn absoluut sleutelfiguren 
opgepakt”, beaamt Jozee. „Er zijn 
roverhoofdmannen opgepakt en secondanten. 
Het is soms ook lastig om het onderscheid te 
maken. We hebben te maken met criminele 
netwerken die in elkaar overvloeien, die 
telkens wisselen van samenstelling.”  
Op ‘een enkeling na’ heeft de politie ook 
iedereen aan kunnen houden die voor de 
‘klapdag’ op het verlanglijstje stond, zegt 
Jozee. „Vandaar ook dat ik kan zeggen dat de 
actie ruimschoots heeft voldaan aan onze 
verwachtingen. Het is niet zo dat nu alles is 
opgelost, maar dit was een substantiële actie 
tegen een robuust probleem, een voltreffer.” 
 
(Bron: Eindhovens Dagblad 9-4-16) 
 

 

Party King? Een‘voltreffer’ 
 

De Bosch - In Brabant ontvouwde zich maandag de grootste politie-actie ooit. Recherchechef Henrie Jozee kent geen twijfel over 
rendement van deze operatie. “Je moet meer wapens uit de kast halen dan alleen het strafrecht.” 

vervolg pagina 2  
 
Geografisch 
Dat met name drugscriminaliteit floreert in 
Brabant heeft volgens deskundigen zeker te 
maken met de goede infrastructurele en 
geografische omstandigheden: de regio ligt 
ingeklemd tussen de wereldhavens van 
Rotterdam en Antwerpen (smokkel), ze 
beschikt over een uitstekend spoor- en 
wegennet, er zijn stille polder- en 
bossgebieden (om drugslabs te verstoppen) 
en de grens biedt boeven een handige 
uitwijkmogelijkheid. 
 
Volksbuurten 
De criminaliteit profiteert volgens Tops echter 
ook van sociale omstandigheden, die naar zijn 
zeggen mede een gevolg zijn van het  
 
 
 
 

 
volkshuisvestingsbeleid in de jaren ’40 en ’50. 
„De overheid wilde toen de problematiek 
rond de zogeheten onmaatschappelijke 
gezinnen bestrijden. Dat deed ze door die 
mensen bij elkaar te zetten in dezelfde 
volksbuurten. Nu zou je zeggen ‘dat is een 
recept voor problemen’: zo stigmatiseer je 
mensen, zet je ze op tegen de gevestigde orde 
en maak je de geesten rijp voor crimineel 
gedrag." 
 

Volgens Tops is de situatie in de jaren ‘80 en 
‘90 helemaal uit de hand gelopen. „Criminelen 
verdienden ontzettend veel geld en de pakkans 
was miniem. Het was voor politie en justitie 
vechten tegen de bierkaai. En nu zijn daar de 
motorbendes nog bijgekomen.” 
 
(Bron: Brabants Dagblad 6-4-16) 
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Anonieme tips 
leidt politie 
naar twee 
kwekerijen 
Chaam/Gilze - Anonieme tips hebben donderdag geleid 
tot de ontruiming van twee  hennepkwekerijen, een in 
Gilze en een in Chaam. In totaal gaat het om ruim 
vijfhonderd planten. 
 

Op een zolderkamer van een woning aan het  Hubertsveld 
in Gilze werd hennepkwekerij met 95 planten ontdekt. 
Agenten klopten aan bij de woning. Toen niet werd 
opengedaan, werd een slotenmaker ingezet om de 
voordeur te openen. Terwijl deze bezig was, werd plots de 
deur geopend door de 39-jarige bewoner. Hij en zijn 41-
jarige huisgenote zijn na het aantreffen van de kwekerij 
direct aangehouden. De kwekerij is geruimd. Na verhoor 
is het tweetal voorlopig in vrijheid gesteld. 
 
In een woning aan de Ulicotenseweg in Chaam is ook een 
hennepkwekerij opgerold. De bewoners zijn 
aangehouden. Het gaat om een 25-jarige vrouw en een 
48-jarige man. In verschillende ruimtes in de woning 
stonden in totaal 414 hennepplanten. De verdachten 
moesten mee naar het politiebureau. De planten en de 
apparatuur zijn geruimd.                (Bron: BNdeStem 16-4-16) 

Gezamenlijke controle 
in Tilburg op 
brandveiligheid en 
hennepteelt 
 
 

Tilburg – Politie, brandweer en medewerkers van de gemeente Tilburg en 
netbeheerder Enexis kwamen in maart samen in actie in de wijk Korvel in Tilburg om 
in de dichtbebouwde wijk te controleren op brandveiligheid, maar ook te speuren 
naar mogelijke aanwezigheid van hennepkwekerijen. Juist omdat de illegale aftap 
van stroom hiervoor vaak voor brandgevaar zorgt: één op de drie woningbranden in 
ons land wordt veroorzaakt door onveilige situaties die ontstaan bij het illegaal 
aftappen van stroom ten behoeve van een hennepkwekerij. 
 

“Je zult daar maar naast wonen en je kinderen liggen daar vlakbij te slapen”, wijst een 
brandweerman op het gevaar. “De ondeskundig aangesloten elektrische installaties zijn 
vaak levensgevaarlijk.” De meeste bewoners In de Diepenstraat in Tilburg reageren dan 
ook positief op de actie. De aanwezige diensten gaan die middag tweehonderd adressen 
af en uit reacties van buurtbewoners blijkt dat zij zich ook grote zorgen maken over de 
aanwezigheid van hennepkwekerijen en drugscriminelen in hun buurt.  
 

Enexis heeft voordat de actie begon op verschillende adressen het stroomverbruik 
doorgemeten. Bij een van de eerste controles in de wijk is het dan ook meteen raak. In de 
woning van een oudere vrouw zijn twee slaapkamers ingericht voor de hennepteelt. Zelf 
slaapt ze in de woonkamer. De kwekerij is vermoedelijk opgezet door een familielid, 
maar de vrouw lijkt zich niet bewust van de gevaarlijke situatie waarin ze leefde. De 
kamers worden ontruimd en medewerkers van Enexis zorgen ervoor dat de 
elektriciteitsvoorziening weer veilig wordt. 
 

Officier van justitie Roy Nanhkoesingh is bij de actie aanwezig omdat hij direct 
toestemming kan geven voor een ontruiming als dat nodig is. Hij benadrukt het belang 
van de samenwerking, om in het geval van vandaag onveilige situaties tegen te gaan, 
maar tegelijkertijd ook criminele activiteiten de kop in te drukken. 

                  (Bron: Taskforce Brabant Zeeland) 
 

 

Boobytrap met 
hamer in 
wietkwekerij  
 

Roosendaal - Agenten die in Roosendaal een 
hennepkwekerij binnendrongen, hebben 
gisteren ternauwernood een enorme hamer 
kunnen ontwijken. 

 

Het ding hing aan touwen en 
was onderdeel van een soort 
boobytrap: toen de politie-
mannen op 4 meter hoogte een 
zeil weghaalden, slingerde de 
hamer hun kant op - duidelijk 
bedoeld om ongewenst bezoek 
te verwonden. 
In de kwekerij aan de Laan van 
Brabant bleken 177 planten te 
staan. De politie hield één 
verdachte aan. 
 
(Bron: BNdeStem 16-3-16) 
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Alert op wietcriminelen die azen op boerenschuren 
 

Gilze en Rijen - Burgemeester Jan Boelhouwer, ZLTO en de politie bevestigen het: bendes benaderen agrariërs met leegstaande 
stallen en kassen. Criminelen benaderen systematisch bewoners in het Brabantse buitengebied om leegstaande schuren en woningen aan hen 

te verhuren. De panden worden daarna omgebouwd tot wietplantages. Dat zegt de burgemeester van Gilze en Rijen, Jan Boelhouwer.  
 

 

Anti witwas-inval in Eindhoven 
 

,,Ik hoor van bewoners in mijn gemeente dat ze soms wel wekelijks 
benaderd worden. Mensen die aanbellen en bereid zijn contant 500 of 
1000 euro per maand te betalen om een pand te mogen gebruiken.” 
Volgens Boelhouwer is overduidelijk dat dat maar om één ding gebeurt: 
de aanleg van nieuwe hennepplantages. ,,Het is big business. Per plantje 
wordt 1.000 euro verdiend. Een kwekerij met 500 plantjes levert een half 
miljoen per jaar op.” 
 

Regelmaat 
Landbouworganisatie ZLTO bevestigt de woorden van Boelhouwer. „Wij 
horen het ook met regelmaat van onze mensen in het veld. Leegstaande 
schuren, een kassencomplex: criminelen willen er maar wat graag aan 
de slag”, zegt woordvoerder Maarten Leseman. Volgens de 
belangenorganisatie, met 15.000 leden in Brabant en Zeeland, doet het 
fenomeen zich in de hele provincie voor. 
Vooral boerenbedrijven die het financieel moeilijk hebben of al besloten 
hebben te stoppen, lijken gevoelig voor de bankbiljetten die criminelen 
ze voorhouden. Het politiekorps West-Brabant-Zeeland waarschuwt, 
met de ZLTO, al langer boeren om niet op de verlokkingen in te gaan. 

„De consequenties zijn enorm”, zegt woordvoerder Willem Jan 
Uytdehage. „Niet alleen riskeer je als verhuurder gevangenisstraf, je gaat 
ook in zee met criminelen die vaak nergens voor terugdeinzen.”  
 

Volgens PvdA’er Boelhouwer, die de afgelopen jaren naam maakte door 
een keiharde aanpak van de illegale wietteelt in zijn gemeente, krijgen 
wietcriminelen Brabant steeds meer in hun greep. Samen met collega-
burgemeesters kaartte hij het probleem al eerder in Den Haag aan. 
Boelhouwer: ,,Maar de politiek in Den Haag doet te weinig. Ik verbaas me 
nog steeds over de onwetendheid daar van de problemen waarmee wij 
kampen. Ik spreek vaak Kamerleden en dan zeggen ze: is het echt zo erg? 
Ik heb het idee dat de Haagse politiek pas echt in actie komt als het straks 
overslaat naar de Randstad.’’ 
 Het ministerie van Veiligheid en Justitie deelt de zorg van Boelhouwer. 
,,Ondermijnende criminaliteit komt in Zuid-Nederland vaker voor”, zegt 
een woordvoerster, erop wijzend dat daar ook maatregelen tegen zijn 
genomen zoals het instellen van de Taskforce Brabant Zeeland. „Maar 
het afbreken van de criminele industrie vergt tijd en volharding. Dat gaat 
niet van vandaag op morgen.”                   (Bron: BNdeStem 31-3-16) 

Eindhoven - Even leek het oorlog aan de 
Eindhovense Vogelkerslaan. Militairen met 
bivakmutsen balanceerden op het dak van 
een kapitale villa. Die was plots verscholen 
achter witte hekken waarachter venijnig 
hondengeblaf opklonk. Geen oefening, geen 
oorlog, maar een politie-actie. En de 
doorzoeking van de woning van de 42-jarige 
Eindhovense hoofdverdachte was klein bier 
in vergelijking met wat er achter bureaus 
gebeurde: daar werd beslag gelegd op 69 
panden van hem, in het kader van een 
groot, al jaren lopend witwasonderzoek. 
 
De man zelf, een bekende uit de 
hennepwereld, was thuis maar is niet 
gearresteerd. Zijn advocaat, Peter van de 
Laar, vond de actie mede daarom buiten alle 
proporties. „Gemaskerde soldaten in 
oorlogstenue, het lijkt wel alsof ze een 
terrorist zoeken. Moet dat nou zo? Als het 
allemaal echt zo groot en zwaar is, waarom 
wordt mijn cliënt dan niet eens opgepakt?”  
De militairen kwamen van een speciale 
opsporingsploeg die met gevoelige 
apparatuur verborgen ruimtes kan vinden. 

Ook waren special geldhonden ingezet, 
speurneuzen die bankpapier herkennen. In 
totaal waren 110 mensen betrokken bij het 
zoeken. De actie omvatte naast zes andere 
locaties in Eindhoven ook panden in Uden en 
Maastricht. Er werden administraties en 
gegevensdragers meegenomen. 

Op vier Helmondse panden na staat al het in 
beslag genomen onroerend goed in 
Eindhoven. Inbeslagname van zoveel 
panden tegelijk komt maar weinig voor, 
zeker in één gemeente. De 42-jarige 
Eindhovenaar is een bekende uit de  

 

 

 

 

 

 

 

 

hennepwereld. De overheid heeft hem al 
lang op de korrel. Hij wordt ervan verdacht 
dat hij crimineel geld witwast via onroerend 
goed. De man heeft veel  studentenhuizen, 
die al twee jaar  intensief worden 
gecontroleerd. 

Er is inmiddels voor meer dan een miljoen 
euro aan dwangsommen  opgelegd wegens 
overtredingen. De gemeente heeft onder 
andere illegale bewoning geconstateerd en 
gevaarlijke situaties in de gas- en 
elektriciteitsvoorziening. Het eigendom van 
een deel van de panden van de man deelt hij 
met een zakenpartner. Ook deze ligt onder 
dezelfde loep van de overheden, en ook bij 
hem thuis hebben invallen  plaatsgevonden. 

Beide mannen wonen op papier niet meer in 
Nederland. De hoofdverdachte heft zijn 
hoofdverblijf in Turkije, de ander in Spanje. 
De verdachte was begin 2000 eigenaar van 
de Eindhovense coffeeshop Grasshopper.  

(Bron: Eindhovens Dagblad 24-2-16) 
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Kopstuk No Surrender 
vast voor 1200 kg cocaïne 
 

Sint Willebrord - De politie heeft de captain van een No Surrender-chapter 
opgepakt op verdenking van betrokkenheid bij de gestrande smokkel van 
1.200 kilo cocaïne in Cadzand. Tjeu N. (51) uit Klundert werd maandag op 
straat klemgereden en ingerekend door een arrestatieteam in Sint 
Willebrord. 
 

Zaterdag had de politie in dezelfde drugszaak ook de 62-jarige Jack G. uit Bergen op 
Zoom thuis opgepakt. Hij is eigenaar van een bedrijf in Rotterdam dat de zeesleper 
Marian-V zou hebben gecharterd, waarmee de megalading coke volgens de politie uit 
Suriname is gehaald. Eerder dit jaar werden al negen verdachten in de smokkelzaak 
gearresteerd, onder wie de stuurman en kapitein van de  zeesleper en de eigenaar en 
twee opvarenden van sportvisbootje de Zeeland, waarop de drugs in een vliegende 
storm in januari op volle zee zouden zijn overgeladen. 
 

Onderzoek 
Verdachte N. zou de derde opvarende zijn geweest. Het lijkt erop dat de politie N. en 
G. bewust niet eerder heeft aangehouden om meer onderzoek te kunnen doen. N. 
zou op een onderduikadres hebben verbleven, waar de politie bij huiszoeking drugs en 
een wapen heeft aangetroffen, aldus het Landelijk Parket. 
 
In een persbericht heeft dit parket gisteren zelf bekendgemaakt dat verdachte N. 
baas is van een chapter van motorclub No Surrender. Voor zover bij deze krant 
bekend gaat het om een chapter in Zuid-Holland. Het parket vermeldt daarbij niet of 
het deze zogeheten ‘outlaw motorcycle gang’ zelf ook verdenkt van betrokkenheid.  
 

(Bron: PZC 13-4-16) 
  

 
 
 
 
 
 

 

Inval bij voormalig No-Surrender leider Klaas Otto 
 

Bergen op Zoom - Voor de buitenwacht heeft de van witwassen verdachte Klaas Otto de laatste jaren niet slecht geboerd. Hij woont in misschien 
wel de mooiste en grootste ‘woonwagen’ van Bergen op Zoom. Rijdt in een luxe Mercedes en maakte de afgelopen jaren als No-Surrender-leider 
tal van mooie reizen, bijvoorbeeld naar landen waar de club nieuwe chapters opende. De grote vraag voor veel mensen - en kennelijk ook de 
politie - was waar al het geld vandaan kwam voor dit goede leven. Is Otto een zogeheten windhapper, iemand zonder (genoeg) legale inkomsten 
toch heel grote uitgaven kon doen? 
 

Klaas Otto is altijd actief geweest in de autobranche. Hij stortte zich de laatste jaren ook op het leiden van zijn motorclub, een functie waaraan hij naar 
eigen zeggen meer dan een dagtaak had. Bij zijn onverwachtse afscheid van No Surrender begin dit jaar zei de Bergenaar dat hij nu ook werkt voor een 
advocatenkantoor. Hij bezoekt gedetineerden in het buitenland en brengt klanten aan. Ook begeleidt hij regelmatig een ‘bekende Nederlander’ op 
evenementen. 
 

Het zijn werkzaamheden waarmee hij nu inkomen kan generen, maar het strafrechtelijk financieel onderzoek van de politie gaat verder terug in de tijd. 
Volgens de recherche heeft Otto de afgelopen jaren ‘grote bedragen uitgegeven zonder dat die legaal te verantwoorden zijn’. De politie denkt dat het 
om illegaal verkregen gaat, afkomstig van ‘criminele activiteiten’. Welke die zijn en waar het strafrechtelijk onderzoek zich precies richt, wil de politie 
niet zeggen.In het persbericht over de inval benadrukt de politie wel dat No Surrender een zogeheten Outlaw Motorcycle Gang is, een bende waarvan 
veel leden betrokken zouden zijn bij zware en georganiseerde criminaliteit. Politie en Openbaar Ministerie zeggen het niet hardop, maar suggereren 
daarmee een verband tussen de motorclub enerzijds en het witwassen de criminele activiteiten anderzijds.  
 
Het financieel strafonderzoek tegen Otto volgt amper vier maanden nadat hij opstapte bij No Surrender. De oprichter zei dat hij het ‘beu was om 
voortdurend op te draaien voor de fouten van anderen’, verwijzend naar clubleden die zich schuldig hebben gemaakt aan vuurwapengeweld en 
drugsmisdrijven. Bronnen suggereren nu dat het onverklaarbare geld mogelijk afkomstig is van de  motorclub. Het is niet bekend of Otto als oprichter 
en absolute baas betaald werd voor zijn diensten. No Surrender is weliswaar een club, maar kent geen formeel bestuur dat regelmatig financiële 
verantwoording aflegt aan de leden. Die situatie leidde er mede toe dat de Rotterdamse chapter zich begin dit jaar van de club afkeerde. 
(Bron: BNdeStem 12-5-16) 

 

 

Aanpak onder-
mijning in havens 
 
Binnen de Taskforce Brabant Zeeland wordt momenteel 
vanuit de districten Zeeland en Markiezaten gewerkt aan 
een gezamenlijk plan van aanpak gericht op tegengaan 
van ondermijnende activiteiten in de havens van 
Vlissingen/Borsele, Terneuzen en Moerdijk. De aandacht 
gaat uit naar het creëren van integere havens. 
 
Samenwerking met de havenbedrijven en de daar 
gevestigde private partijen moet hiervoor zorgdragen. 
Het screenen van havenpersoneel is een van de 
maatregelen waaraan te denken valt. Het project gaat 
ook proberen te leren van de ervaringen die al op dit vlak 
worden opgedaan in de haven van Rotterdam. 

 

https://www.google.nl/imgres?imgurl=http://www.regioinbedrijf.nl/uploads/nieuws/thumbnail/boot-in-haven.jpg&imgrefurl=http://www.regioinbedrijf.nl/nieuws/vlaeynatie-start-nieuwe-suikerterminal-in-haven-terneuzen.7132/&docid=DZ6DnXfJtAVMzM&tbnid=JS86Oh0jUOtT3M:&w=420&h=220&hl=nl&bih=673&biw=1366&ved=0ahUKEwjuqJXjwJjMAhWG8ywKHfrzBywQMwhiKD4wPg&iact=mrc&uact=8
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‘klapdag’ ging vorige week maandag niet bepaald 
viral. En dat terwijl er op deze vierde april niet 
minder dan 55 arrestaties werden verricht van 
mensen die vermoedelijk betrokken zijn bij 
grootschalige georganiseerde 
drugscriminaliteit. Er werden zes drugs-
laboratoria ontmanteld. Zeker 35 kilo 
synthetische drugs werd inbeslaggenomen, 
duizenden liters aan grondstof, wapens en ruim 
vier ton aan baar geld. Een grote vangst en alle 
kranten berichtten erover. Maar op Twitter en in 
de nieuwsmedia bleef het vervolgens stil.  
 

Voeding 
Indruk maakte het blijkbaar niet. Wel kreeg Peter 
R. de Vries bij Pauw nog dezelfde avond de  
ruimte om ‘het rendement’ van de actie in twijfel 
te trekken en de aandacht te vestigen op ‘de 
argeloze burger’ die op de bewuste dag 1.500 
man aan capaciteit moest missen die toch ook 
had kunnen worden ingezet op geweld, inbraak 
en zedendelicten. Bovendien zou er ‘geen gram of 
pil’ minder door verkocht  worden. 
De Vries mag daarin gelijk hebben, het voedt 
tegelijkertijd het cynisme en de onverschilligheid 
die hierover onder burgers leeft. Het beeld en de 
realiteit, is immers toch dat Brabant al vele 
tientallen jaren de xtc- en amfetamine-fabriek is 
voor Europa. De hennepteelt viert hoogtij. Wat 
de politie doet, haalt kennelijk niet veel uit, 
althans de omvang van de problematiek wordt er 
niet kleiner van. 
 

Zwijgcultuur 
Zodra een bende wordt opgerold, ontstaat elders 
weer een nieuwe. Dumpingen van chemisch 
restafval bedreigen mens en milieu, soms  
letterlijk in de eigen achtertuin. Kortom, het beeld 
bestaat dat de problemen van de productie van 
drugs in Noord-Brabant onhanteerbaar groot zijn 
en de politie structureel capaciteit tekort komt 
om er écht wat aan te doen. Dat moedigt burgers 
niet aan in actie te komen, als ze een vermoeden 
hebben van het bestaan van een lab of een 
plantage in hun omgeving. Horen, zien en 
zwijgen lijkt het motto, ook rondom de panden 
waar nu invallen zijn gedaan. De buren zeggen 
steevast er nooit iets van te hebben gemerkt. 
Deze ‘zwijgcultuur’, zoals hoogleraar criminologie 
Cyrille Fijnaut het in de Volkskrant noemde, is dus 
aan de ene kant wel begrijpelijk: „Mijn melding 
helpt waarschijnlijk niets, terwijl 
 
 
 
 
 
 
 

ik er mogelijk wel gevaar door loop.” Maar aan de 
andere kant is het ook schadelijk, want er wordt 
waarschijnlijk heel veel gemist, waar de politie, als 
er wel was getipt, op kan ingrijpen. 
 

Moedeloos 
Je zou er moedeloos van kunnen worden. Oók als 
politieman of -vrouw. Zo nu en dan maak je een 
‘korte klap’ en dat is het dan. Het is en blijft 
vechten tegen de bierkaai, nu al tientallen jaren 
lang. Tegelijkertijd zien we dat veel vormen van 
criminaliteit al enkele jaren gestaag dalen. Dat is 
zeker niet één op één toe te schrijven aan de inzet 
of het rendement van de politie, maar het helpt de 
uitvoerende politieagent wel om zijn moreel op te 
schroeven. Hij of zij kan constateren dat we (de 
politie, de samenleving) op de goede weg zijn. 
Maar deze trend geldt niet voor georganiseerde 
(drugs)criminaliteit en ondermijning (de 
aantasting van het bevoegd gezag door 
versmelting van onder- en bovenwereld). 
 

Goed nieuws 
En toch is nu dus het goede nieuws dat het een 
keer wel gelukt is. Er is weliswaar geen 
‘beslissende slag’ uitgedeeld, maar er is wel een 
ernstige verstoring van de drugscriminaliteit in 
Noord-Brabant teweeggebracht. Dat is goed 
voor het moreel van de politiemedewerker 
die hier dagelijks mee te maken heeft. Dat geeft 
energie om ertegenaan te (blijven) gaan. Daarbij 
moeten we niet vergeten dat er, hoe je het  wendt 
of keert, toch een gevoelige klap is uitgedeeld. De 
politie is met deze grootste actie ooit op dit terrein 
tot meer in staat gebleken dan zij tot nu toe heeft 
kunnen laten zien. Er is  kennis en kapitaal uit de 
markt gehaald. Ook eerdere grootschalige acties 
en taskforces, bijvoorbeeld die op overvallen, 
hebben duidelijk effect gesorteerd. Met name 
omdat criminelen het met al die aandacht niet 
meer zo’n  aantrekkelijk’ delict vinden. 
 

Tot slot is het gevolg van zo’n ‘klapdag’ dat ook de 
burger kan zien dat het dus toch kan. Dat de 
politie in staat is om zes productiecentra lam te 
leggen met de daarbij behorende bijvangst van 
wapens, geld en wat dies meer zij. En juist dat kan 
die zwijgzame burger weer in beweging zetten om 
niet alleen zijn ogen, oren en in dit geval ook neus 
open te houden, maar ook, bij een vermoeden 
van onraad, tot actie over te gaan. 
 

(Bron: Brabants Dagblad 16/4/16) 
 

“Drugsactie loont wel!” 
 

Volgens Menno Jacobs, senior onderzoeker bij EMMA (Experts in Media en 
Maatschappij), kan Brabant xtc-producenten en henneptelers de baas worden, als 

ook de nu nog zwijgzame burger in actie komt. Zijn visie: 
Brabant wil 
meer geld voor 
aanpak drugs 
 

Den Bosch - De strijd tegen de georga-
niseerde drugscriminaliteit in Zuid-
Nederland moet beslist doorgaan en 
mag zelfs nog opgevoerd worden. Dat 
hebben de politieke partijen in Brabant 
gisteren eensgezind aangegeven. 
 

De fracties droegen Gedeputeerde Staten op 
om snel te gaan praten over voortzetting van 
de taskforce ‘Zeeland-Brabant’ die de drugs-
criminaliteit bevecht. Daarbij is een hogere 
provinciale bijdrage denkbaar als ook anderen 
dieper in de buidel tasten. Voor de extra inzet 
van politie en Openbaar Ministerie betalen 
provincie, gemeenten en Rijk op dit moment 
elk zes ton per jaar. Er is nog niet beslist over 
voortzetting van de aanpak na 2016. 
De Brabantse partijen reageerden op de grote 
drugsactie begin april. Toen werden 55  
verdachten van drugscriminaliteit aange-
houden. „De beerput is aardig  opengegaan”, 
zo blikte Martijn van Gruijthuijsen (VVD) terug. 
„Daarbij kwam in beeld dat er nog veel meer 
rotzooi is. We moeten ervoor zorgen dat ook 
die aangepakt kan worden.” 
 

Onduidelijk bleef hoeveel extra geld Brabant 
precies in de Taskforce steken wil. Van 
Gruijthuijsen: „Dat is ook afhankelijk van 
wat het Rijk en de gemeenten willen.” Er moet 
nog een evaluatie volgen van het werk van de 
taskforce. Maar Provinciale Staten noemt de 
inzet op voorhand al ‘succesvol’. Evengoed zijn 
de staten ervan doordrongen dat er nog veel 
werk te verzetten is: ‘De ondermijnende 
drugscriminaliteit is nog steeds in buiten-
proportionele mate aanwezig’. 
De statenfracties waren vrijdag eensgezind in 
hun wens over de Taskforce. De enige onenig-
heid in het debat ging over wie het signaal 
zou geven. Van Gruijthuijsen begon er als  
eerste spreker over en wilde namens de VVD 
een motie indienen. Na oproepen van anderen 
kwam er een door alle partijen gesteund stuk 
op tafel. 
 

(Bron: Brabants Dagblad 16/4/16) 
 

 
 
 
 

 

Provinciale Staten van Noord-Brabant 
hebben op vrijdag 15 april jongstleden 
Gedeputeerde Staten gevraagd alles in 
het werk te stellen de Taskforce voort 
te zetten: 
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Expertsessie Hennep: actie tegen 
growshops en stekkerijen 
Den Bosch - De Taskforce Brabant Zeeland organiseerde op woensdag 6 april jongstleden een 
expertsessie Hennep in het Provinciehuis in Den Bosch waarbij met name de aanpak van 
growshops en stekkerijen op het programma stond. Een vruchtbare brainstormsessie op 12 mei 
in Tilburg was daarvan een direct gevolg.  
 
Daarbij keken betrokkenen van politie, OM, Belastingdienst en diverse Brabantse gemeenten naar 
de behaalde resultaten. Directe aanleiding vormde de wetswijziging van artikel 11a met ingang van 
1 maart 2015. Nu, meer dan een jaar na dato, werd er gekeken naar de opbrengsten en resultaten 
van die wijziging. Er was ook ruimte voor kritische noten, het benoemen van knelpunten en 
oplossingen in de gezamenlijke aanpak van hennep-gerelateerde criminaliteit. Er werden best 
practices gedeeld en afspraken gemaakt om in de nabije toekomst nog beter samen te werken in 
het verstoren van deze criminele industrie. Deze werkafspraken hebben vervolgens verdere 
invulling gekregen in de brainstormsessie op 12 mei in Tilburg.  

 
 
 
 
 

 

Op de agenda 
van de 

Taskforce: 

 
 

Mini-conferentie 
Effect-meting 

 
 

Mini-conferentie 
Storytelling 

 
 
 
 
 

De data waarop deze activiteiten zullen 
plaatsvinden, worden snel bekend gemaakt. 

 

 

 
 

 

Colofon | De up2date belicht de integrale aanpak van ondermijnende  
criminaliteit in Brabant en Zeeland en wordt verstuurd aan  
alle veiligheidspartners die hieraan bijdragen. De up2date  

verschijnt circa 8x per jaar. 
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Bijeenkomsten Taskforce gericht op aanpak 
 

Taskforce Brabant Zeeland organiseert voortdurend bijeenkomsten voor deelnemers van de samenwerkingspartners. Deze geven op 
een zeer praktische manier invulling aan actuele thema’s. Deelnemers delen daarbij hun praktijkervaring met anderen. De sessies zijn 
kort en krachtig van opzet, ze bieden houvast en geven de deelnemers praktisch handelingsperspectief. 
 
 
 
 
 
 
 


